

**PANGAJARAN NALAAH TEKS ULASAN NOVEL DIFOKUSKEUN
KANA STRUKTUR ORIENTASI MAKE METODE *NUMBERED HEAD
TOGETHER* DI KELAS VIII SMA PASUNDAN 4 BANDUNG TAHUN
PELAJARAN 2017/2018**

ku
ERVITA LENGGANASARI
145030109
Universitas Pasundan Bandung

RINGKESAN

Kaahlian maca pakait sareng kaahlian tulisan, salah sahiji teu bisa nulis lamun teu tiasa maca, upami jalma anu boga gangguan tulisan, nya éta tanda yén urang gangguan tina kaahlian maca. Salian kaahlian bacaan, kaahlian diomongkeun ogé pangaruh alam prosés kaahlian tulisan. Nyarios diperlukeun guna ngarti eusi atawa harti nu dikandung dina petikan jelas, sahingga leuwih gampang pikeun batur nulis. Diajar nu *review* novél téks pembelajaran mangrupa aktivitas nu ngandung *review* bahan tina hiji karya sastra, hususna novél ku tempo struktur jeung elemen ti *review* téks ulasan. Dina kurikulum Bahasa Indonesian dina kurikulum 2013 perlu diayakeun kanggo nu meunteun nu patali, perlu pikeun marios hasil panalungtikan pembelajaran téks dina novel. panalungtikan ieu dipidamel kalayan Tujuan ka nerangkeun sababaraha hal, nu mencakup pembelajaran tata *review* téks novél, palaksanaan *review* téks novél, jeung taksiran tina diajar resensi novél teks kelas VIII D SMP 4 Pasundan Bandung. Diajar palaksanaan *review* téks nulis novél kana santri VIII D dilumangsungkeun dina hiji pasamoan. Kagiatan undertaken diwangun ti (1) kagiatan awal, (2) kagiatan inti, jeung (3) kagiatan panutup teh. Nalika diajar lumangsung, guru diajar dengna ngajalankeun undian saitatifik. Hasil data pretés némbongkeun hiji skor minimum 25 lajeng skor maksimum 62, anu nilai total 780. Lajeng, data anu dihasilkeun postés skor minimum 50, teras skor maksimum 95, jumlahna aya 1.546. Ngeunaan éféktivitas média audiovisual ieu dibuktikeun ku hasil nu kelas VIII D paling responden dina kategori anu paling luhur 20 urang atawa 100%. Nyaeta, média *Numbered Head Together* babarengan leuwih éféktif jadi nya meunang respon luhur di ulikan tina teks ulasan novel museurkeun kana struktur orientasi ku ngagunakeun *Numbered Head Together*. Rumasar pernyataan ieu, bisa dicindekkeun yén métode *Numbered Head Together* éféktif dipaké dina pengajaran teks ulasan novel.

Konci: Bacaan, Metode *Numbered Head Together*, Novel, Ulikan.